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Dobrý deň, pán Baranovič, 

 

ak debyrokratizáciu myslíte naozaj vážne, nerobte to tradičným byrokratickým 

spôsobom:  

1. zbieraním podnetov a návrhov v stanovenom termíne 

2. ich vyhodnocovaním 

3. schvaľovaním skupinkou “vyvolených“ (ako sa tam „vzali“, kto ich odporučil?) 

4. „postupným“ (t.j. žiadnym) zavádzaním do praxe  

Ak chcete „bojovať“ proti byrokracii, nemôžete byť sami byrokratmi! 

Navrhujem iný spôsob: 

1. Riešte byrokraciu okamžite, v oblastiach, kde je to práve aktuálne! 

Neodkladajte účinnosť opatrení „najskôr o rok“! Keď o mesiac sú aktuálne 

prihlášky na stredné školy – riešte to teraz – v predstihu. Keď v apríli bude 

aktuálne prijímacie pokračovanie – riešte to v marci. Keď v máji budú aktuálne 

maturity – riešte to v apríli....Júnovú byrokraciu riešte v máji.... a septembrovú 

v júni!  Teda, to, čo sa v tom krátkom čase zmeniť ešte dá. Ostatné môže byť 

zmenené „o rok“. 

2. Robte to systematicky každý mesiac, aby od ďalšieho mesiaca hneď nastali 

zmeny! (Len tak učiteľov presvedčíte o úprimnosti tohto projektu.) Každý 

mesiac niečo vyriešte! 

3. Zapojte do prípravy opatrení vždy iných ľudí, podľa oblasti, ktorá sa má riešiť a 

nespoliehajte sa len na jednu pracovnú skupinu pre všetky témy. Ale 

koordinátori musia byť informovaní o všetkom – tí nech sa zúčastňujú 

všetkých stretnutí. 

4. Nezabúdajte na žiadnu zložku systému! Prečo sa má debyrokratizácia týkať 

len riaditeľov a učiteľov? Kde sú vedúci ŠKD, výchovní poradcovia, vedúci MZ 

a PK, riaditelia CPPPaP, vedúci  (prednostovia) školských úradov a ich 

oddelení? – nech všetci povedia, čo „musia“, lebo to od nich niekto požaduje. 

5. Zmapujte, aké podklady požadujú zo škôl zriaďovatelia a školské úrady na 

všetkých úrovniach – nech to zosumarizujú aj oni zo svojho pohľadu. Tam 

sú často tí „najtvorivejší“ byrokrati, ktorí potrebujú na zasadnutia rôznych 

komisií predkladať správy a hodnotenia... a podklady im musia dávať školy – 

vždy v šibeničných termínoch. Určite vyhláškou rozsah, množstvo a 

termíny požadovaných informácií zo škôl pre iné inštitúcie. To je potrebné 

skoordinovať a dať všetko na „jeden zoznam“. Keď budú mať školy 
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ministerstvom schválený a s nimi konzultovaný zoznam, nič iné nebude pre ne 

„povinné“. A takému „zoznamu“ by sa potom ďalej dalo diskutovať, či je všetko 

potrebné alebo v akej podobe a zapojiť do toho aj iné rezorty. 

6. Myslím, že Vy osobne by ste mohli začať okamžite konať v jednej veci – a to 

sú prihlášky na stredné školy. My výchovní poradcovia ich budeme 

o mesiac kompletizovať. Je vo Vašich rukách, či nám pridáte alebo uberiete 

týždeň byrokratickej práce. (O strese a „nervoch“ ani nehovoriac...) Ak by ste 

dohodli s pánom ministrom, že sa zjednoduší tlačivo prihlášky – okamžite 

by ste mohli dať príkaz do ŠVS v Michalovciach, aby zmenili program 

Proforient takto: 

a) na prihláškach uvádzať známky žiaka nie za 4 roky dozadu, ale len za dva 

roky (mám to odkonzultované – veď pribudol Monitor!) 

b) lekárske potvrdenie na prihláške by už nebolo potrebné pre všetkých 

žiakov, ale len pre integrovaných žiakov, pre žiakov, ktorí sa hlásia na 

športové školy, prípadne na vybrané školy podľa zoznamu (mám to 

odkonzultované) 

c) alebo lekárske potvrdenie na prihláške by mohlo byť nahradené čestným 

prehlásením rodiča o zdravotnom stave dieťaťa 

d) alebo lekárske potvrdenie by mohlo byť presunuté na zápisný lístok (bolo 

by potrebné len raz pre každého žiaka – teda  aj rodič by zaň zaplatil 

lekárovi len raz) 

e) titul rodiča v prihláške celkom zrušiť (tento údaj sa tam dostal potichu 

v tomto školskom roku – prečo? komu tam chýbal?) 

f) údaje o strednej škole dať len na zadnú (druhú) stranu, aby boli tieto údaje 

pokope a kód odboru sa nemusel písať dva – krát   

g) vyjadrenie triedneho učiteľa celkom zrušiť – ponechať kolónku len pre 

výnimočné prípady, ako nepovinný údaj 

h) prehodnotiť potrebnosť uvádzania kódov škôl – nie sú tam zbytočné, keď 

je tam súčasne uvádzaná aj adresa školy? – základné školy by tieto údaje 

mohli v elektronickej podobe napriek tomu posielať na ŠVS, len rodič by 

tým nemusel byť zaťažovaný 

i) zrušiť jednu pečiatku základnej školy, ktorú je potrebné dávať dva krát – aj 

na prvej aj na druhej strane 
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j) ak by ŠVS doplnilo zápisný lístok o lekárske potvrdenie, výchovní 

poradcovia by si mohli program v  priebehu týždňa aktualizovať a všetko 

by mohlo bežať oveľa jednoduchšie, po novom, už koncom marca!! 

Najviac práce majú výchovní poradcovia so zbieraním prihlášok, do ktorých musia 

v šibeničných termínoch dopĺňať výsledky Monitora, ktoré sa dozvedia z dôvodu jeho 

posunutia na marec (predtým o mesiac skôr)  až koncom marca, potom si ich prídu 

zákonní zástupcovia prevziať, aby ich dali potvrdiť lekárovi. Ale často ich vrátia späť 

nepodpísané, neúplné.... Časový stres pri zbieraní niekedy takmer 200 prihlášok je 

naozaj veľký, môže sa stať všeličo, choroby, služobky rodičov....  

Zmeňte to hneď!!! Výchovným poradcom aj žiakom tým veľmi pomôžete! 

Tiež je potrebné okamžite zrušiť v školskom zákone termíny podávania prihlášok 

(termíny v zákone – kto to kedy videl???) – tie je treba každoročne aktualizovať 

podľa termínov jarných a veľkonočných prázdnin. 

Byrokracia to nie sú len „papiere“ – je to hlavne spôsob, akým sa vyžadujú 

informácie od všetkých subjektov. Je to spôsob jednania s ľuďmi. Často krát je to 

spôsob neúplného, príliš rýchleho, direktívneho, nevysvetleného, nekoordinovaného 

„informovania“, ktoré je príčinou a dôsledkom narušených vzťahov medzi ľuďmi. 

Úradný papier – to, čo je na ňom napísané, je výsledok nedôvery medzi ľuďmi – ak 

by si dôverovali, nemuseli by určité informácie dávať „na papier“ a potvrdzovať ich 

svojimi podpismi. 

Nie všetky „papiere“ sú zbytočné. Ale stačí jeden – dva zbytočné údaje, ktoré dokážu 

učiteľov veľmi zaťažiť. Treba prehodnotiť každý jeden údaj – potrebu a spôsob 

jeho získavania aj využívania. 

       Dúfam, že na Vašom portáli k tejto téme, budú zverejnené všetky zdôvodnenia, 

prečo sa učiteľmi navrhované zmeny zrealizovať nedajú... (Nie všetky návrhy môžu 

byť naozaj racionálne.) 

 

 

                                                                                                  J. Blažeková 
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Date: Wed, 30 Mar 2011 18:01:58 +0200 

 
Subject: Clanok_prihlasky 

 
From: blazja@gmail.com 
To: debyrokratizacia@hotmail.sk 

Posielam prispevok do diskusie k debyrokratizacii.  
Zavesila som jeden clanok na tuto stranku: 
http://vporadenstvo.szm.com/28_byrokracia.html  
A dalsi clanok je na skolskom portale Raabe: 
http://www.skolskyportal.sk/blogy/jarmila-blazekova/2011/03/29/naco-tolko-zmien-v-
prihlaskach-na-stredne-skoly 
  
J. Blazekova 
  
Odpoveď: 

 
---------- Forwarded message ---------- 
 
From: Roman Baranovic <Roman.Baranovic@uips.sk> 

 
Date: 2011/4/26 
Subject: Clanok_prihlasky 

Dobry den, 

  
Dakujem vam za podnety, uz som do toho nevstupoval nakolko som mal pocit, ze 
v tomto skolskom roku by uz nebolo spravne snazit sa rucnou brzdou zastavit 
rozbehnuty vlak, a tak ste si to museli vytrpiet. Suhlasim ale s vasimi postrehmi 
a urcite chcem aby sme vami popisane problemy riesili. Uz som zacal patrat, kto je 
u nas za celu vec zodpovedny a zacnem to riesit. Mozno vytvorime operativnu 
pracovnu skupinu, kam by som vas prizval. Mne sa zda, ze celu agendu maju u mna 
na starosti ludia zo SVS, ale ja ich poznam ako slusnych a kompetentnych ludi 
a predpokladam, ze ten chaos nie je zamer ale skor nedorozumenie a verim, ze 
s trochou usilia sa nam podari veci zjednodusit. 
  
Dakujem za trpezlivost a este raz sa vam ospravedlnujem. 
  
roman 
  
PaedDr. Roman Baranovič 

Generálny riaditeľ 
Ústav informácií a prognóz školstva 
(Institute of Information and Prognosis in Education) 
Staré grunty 52 
842 44 Bratislava 
Tel. +421 (0)2 692 95 111 
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